
Verslag bijeenkomst 
 veldsportverenigingen  

Datum: 16 november 2023 

Aanwezig: Potetos, vv Helpman, Club Brothers, Rugbyclub Groningen, vv     
Omlandia, SC Stadspark, Oosterparkers, GVAV, GKV Nic, Trivia, GRC,  
Lycurgus, TSH, NWVG 
M.K.A.:The Knickerbockers, Loopgroep Astrea, DIVA, Groningen Giants, 
ACLO, GVAV Triatlon, vv Haren 

Voorzitter van de Sportkoepel, Bram Reudink, opent de vergadering, heet 
de aanwezigen welkom, verantwoordt de onderwerpkeuze en geeft aan dat 
men wellicht een bekend gezicht mist, Jan Buitenhuis, die zich na vele jaren 
actief te zijn geweest, op 75-jarige leeftijd uit het bestuur heeft terugge-
trokken. Bram stelt vervolgens Adriaan van Bergen en Gert-Jan de Volder 
voor als nieuwe bestuursleden van het Sportkoepelbestuur. 

Het eerste agendapunt is Doorbelasten energie . Joop Top schetst de ont1 -
wikkeling van het dossier en de opstelling van de Sportkoepel. In de huidi-
ge situatie kunnen we een driedeling maken: 1. verenigingen die hun ener-
gie afnemen van de gemeente, 2. verenigingen die hun energie afnemen 
van een energieleverancier en 3. verenigingen die een gedeeld contract 
hebben: deels bij de gemeente (bijvoorbeeld voor veldverlichting) deels bij 
een energieleverancier (bijvoorbeeld voor de kantine). Nu wil de gemeente 
af van haar rol als tussenleverancier: alle aan de gemeente gelieerde orga-
nisaties hebben hun eigen contracten, sport is de enige tak waarbinnen een 
deel van de verenigingen van de gemeente afneemt. Omdat de administra-
tie de nodige tijd kost, wil sport050 daarom ook af van de rol als van tus-
senpartij voor de sportverenigingen.  

De Sportkoepel heeft deel uitgemaakt van een werkgroep rond voornemen 
en heeft daarin de volgende opstelling gekozen: verenigingen moeten kun-
nen kiezen of zij in het gemeentelijk contract blijven dan wel zelf voor hun 
energie-inkoop zorgen. Dat geeft verenigingen gedurende tien jaar rust en 
zekerheid. De gemeente kiest daar echter niet voor; de mogelijkheid van 
een gemeentelijk contract vervalt. 

Principieel is de Sportkoepel niet tegen de overdracht: het zorgt ten slotte 
voor een gelijk speelveld tussen verenigingen. Er is namelijk jaren ongelijk-
heid geweest tussen verenigingen die van de gemeente afnamen en de an-
deren: de gemeente rekende namelijk nutskosten niet door. Verder ver-
schillen de prijzen die men bij de gemeente zal moeten betalen niet meer 
wezenlijk van die bij afname op de vrije markt. Ook rekent de gemeente 
nog een opslag voor de eigen verduurzamingsagenda. Bij overstap moeten 
verenigingen het advies van Ben Woldering tijdens de voorlichtingsavonden 
om het contract op naam van een privépersoon te zetten omdat dit goed-
koper is, naast zich neerleggen: dat is in feite frauduleus en kan juridische 
consequenties hebben. 

 De Sportkoepel heeft nog gemeld dat de energiecompensatie is afgerond. Echter, op de vrijdagochtend ban 1
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Heel wezenlijk is voor de Sportkoepel dat de infrastructuur (metersituatie, 
leidingen, etc.) op orde is. Door de gemeente is nadrukkelijk toegezegd dat 
dit overal op orde wordt gemaakt. Ook helpt de gemeente met het tot 
stand brengen van een verdeelsleutel daar waar verschillende verenigingen 
op een sportpark spelen, maar de rekening naar slechts een van de vereni-
gingen gaat en is de gemeente bereid voor dekking van deze hoofdgebrui-
ker te zorgen. 

Het ligt in de bedoeling dat de nieuwe situatie per 1 januari 2024 ingaat: 
verenigingen hebben dan een half jaar om over te stappen (het is meestal 
wat gunstiger dat in de zomer te doen omdat dan de tarieven lager liggen). 

Vervolgens zijn de verenigingen aan de beurt. Potetos wil weten hoe het zit 
met derde-gebruikers energie, zoals scholen. De club heeft een vage toe-
zegging gekregen. Hiervoor ontvangen verenigingen een vergoeding. Als 
Sportkoepel willen wij aanpassing van de regeling SGD (vergoeding kleed-
kamers bij derdengebruik), dit gelet op de prijsontwikkelingen van de ener-
gie. 

Nic vraagt naar het probleem van gedeeld gebruik. De toezegging van de 
gemeente (de gemeente helpt met het tot stand brengen van een verdeel-
sleutel) is ons niet genoeg: omdat de gemeente geen nauwkeurige meter-
opname per vereniging kan doen, kiest zij voor een verdeelsleutel, maar de 
Sportkoepel adviseert verenigingen een afspraak te maken naar feitelijk 
gebruik. 

Het is duidelijk dat bij een enkele bespeler van een sportpark er niet een 
groot probleem zal zijn bij overgang naar de markt, maar voor verschillen-
de bespelers van een sportpark ligt dat anders. De Sportkoepel zegt toe 
verenigingen die daarmee te maken krijgen te willen ondersteunen. Mail 
naar secretaris@sportkoepelgroningen.nl 

Joop legt nog uit dat  BTW op sportinkopen is afgeschaft ;per 2021 en dat 
daarvoor in de plaats de BOSA-regeling in het leven is geroepen. Daarmee 
kan de vereniging 20% subsidie krijgen.. In de Nieuwsbrief van november 
2023 van de Sportkoepel is aangegeven hoe dat in zijn werk gaat. 

Voor het tweede agendapunt Sociale veiligheid krijgt de Sportkoepelbe-
stuurslid GP de Vries het woord. De gemeente heeft een actieplan Sociale 
veiligheid gelanceerd. De Sportkoepel vindt sociale veiligheid een belangrijk 
thema en is het inhoudelijk met de gemeente eens, maar met het verplich-
tende karakter en de snelheid van invoeren, heeft de koepel problemen. De 
gemeente wil dat  verenigingen die partner van de gemeente zijn, per 1 
september 2024 aan de volgende voorwaarden voldoen: 
- alle trainers en begeleiders die met jeugd tot en met 17 jaar of andere 

kwetsbare groepen werken, hebben een Verklaring Omtrent Gedrag 
(VOG) 

- iedere vereniging of club heeft een vertrouwenscontactpersoon (VCP) 
aangesteld en maakt deze bekend onder haar ledenvrijwillige  

- trainers /coaches volgen scholing / e-learning gericht op herkennen en 
voorkomen van grensoverschrijdend gedrag. 

Kleinere verenigingen kunnen er mogelijk voor kiezen samen een vertrou-
wenscontactpersoon aan te stellen en indien er problemen zijn bij het vin-
den van zo’n persoon binnen de vereniging kan men ook contact zoeken 
met de WIJ.  

Het volgende onderwerp is reclamebelasting. De avond voor de bijeenkomst 
van de buitensportverenigingen heeft de Groninger gemeenteraad met 23 
tegen 21 voor het voorstel om reclamebelasting in te voeren gestemd. In 
tegenstelling tot bijvoorbeeld Amsterdam, worden in Groningen ook non-
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profitorganisaties, waaronder verenigingen, aangeslagen. Wat zijn de con-
sequenties voor verenigingen? Als een bord, ook een naambord, vanaf de 
openbare weg zichtbaar is, dan is de vereniging belastingplichtig. De recla-
meborden rond de velden zijn niet op de openbare weg gericht, en daar-
voor hoeft dus niet betaald te worden. Het eerste jaar geldt dit voor uitin-
gen van 2x2 meter, het tweede jaar worden uitingen van 1x1 meter toege-
voegd. Wat is de procedure? Er komt een eerste opgaaf in het voorjaar van 
2024. Daarop kan gereageerd worden en daarna kan de vereniging nog ac-
tie ondernemen, alvorens de definitieve aanslag volgt. Verenigingen vragen 
zich af of zij moeten betalen. De Sportkoepel zegt toe de lijst met vereni-
gingen op te nemen in de eerst volgende nieuwbrief, die maandag 20 no-
vember verschijnt. 
De strijd is nog niet helemaal gestreden, want de ondernemersvereniging 
zet in op proefprocessen waarin een uitspraak wordt gevraagd over wat 
precies reclame is en of naamsvermeldingen daar wel onder vallen. 

Het vierde agendapunt betreft Betaald parkeren. Er komen al meer zônes in 
de stad Groningen waarin betaald parkeren geldt; in schillen waar zich nog-
al wat sportverenigingen bevinden, meestal vanaf 09.00 uur ’s morgens tot 
18.00 uur ’s avonds, ook op de zaterdag. Dit heeft consequenties voor 
sportverenigingen, voor leden, voor bezoekers, maar vooral ook voor vrij-
willigers is het zuur. De Sportkoepel heeft deze problematiek aangekaart bij 
de gemeente, maar  er bleek weinig mogelijk vanuit parkeerbeleid: uitzon-
deringen op de algemene regels betekent precedenten en dan is volgens de 
gemeente het hek van de dam. Als Sportkoepel hebben wij voorgesteld 
blauwe zônes rond sportfaciliteiten in te stellen, maar wij kregen nul op het 
rekest. Pas toen de gemeenteraad zich er achter zette, is geregeld dat ver-
enigingen 5 niet gratis parkeervergunningen kunnen aanvragen. 
De vraag is: gaan er minder mensen door sporten? Een vereniging gaf aan 
dat 30% van hun leden niet uit de stad komt, wat betekent parkeren en be-
talen. De consequentie kan zijn dat steeds meer mensen stoppen. 
Het gemeentelijk sportbeleid maakt zich er sterk voor zo veel mogelijk 
mensen te laten bewegen. Sportverenigingen zijn organisaties waarbij 
mensen het meest langdurig in beweging komen. De optelsom van allerlei 
gemeentelijke maatregelen, die de kosten voor verenigingen en leden ver-
hogen, helpt niet het gemeentelijk beleid te realiseren. 

Hierna wordt een aantal dossiers kort behandeld. 
1.  Capaciteitsonderzoek. In 2016 en 2021 heeft de gemeente capaciteits-

onderzoeken laten uitvoeren. Op dat van 2016 heeft de Sportkoepel veel 
en fundamentele kritiek geleverd; dat van 2021 van Drijver en Partners 
was een gedegen onderzoek, dat ook in gemeentelijk beleid is meege-
nomen. Nu is er een nieuw onderzoek geëntameerd; de verenigingen is 
verzocht een uitgebreide vragenlijst in te vullen, maar… een flink aantal 
van de aanwezige verengingen zegt hiervan niet op de hoogte te zijn. 
Daarom gaat de Sportkoepel de lijst met ingevulde verenigingen opvra-
gen bij het Synarchis, het onderzoeksbureau dat is ingeschakeld, en gaat 
deze vergelijken met de verenigingen op de presentielijst in een poging 
de representativiteit van het onderzoek alsnog te verhogen. 
Het concept inventarisatierapport is onlangs opgeleverd en daar is o.a. 
door de Sportkoepel op gereageerd. Het is te verwachten dat het concept 
eindrapport eind december, begin januari wordt gepresenteerd 

2. Beter Benutten en de kleedkamerproblematiek maken deel uit van het 
onderzoek. Voor de zaalsporten heeft Beter Benutten wel enig voordeel 
gehad, maar het is de vraag of dit voor veldsporten, met een geheel 
andere problematiek en dynamiek, ook gaat gelden. Met de aanwezige 
verenigingen is vanuit de gemeente niet gesproken over de situatie op 
hun complex. 



3. Co-investeringen. Dit is een fonds waaruit investeringen in hardware 
(kunstgrasvelden, etc.) worden bekostigd en waar verenigingen een be-
roep op kunnen doen. Wel is een voorwaarde dat zij meebetalen (voor 
de vervanging van een grasveld door een kunstgrasveld is dit € 25.000,-
, in tien jaar terug te betalen). Verenigingen kunnen Sport050 benade-
ren voor eventuele wensen. 

4. Lokaal Sportakkoord. GP de Vries is lid van de klankbordgroep LSA; op 
deze manier kijkt de Sportkoepel mee hoe het LSA functioneert en aan 
welke projecten de gelden worden uitgegeven. Er is dit jaar €147.000,- 
beschikbaar. Verenigingen kunnen plannen en projecten indienen, die 
dan worden beoordeeld en bij een positief oordeel krijgt de vereniging 
geld om de projecten uit te voeren. Voorbeelden van gehonoreerde pro-
jecten zijn: *Coendersborg, waar Walking voetbal is geïnitieerd, samen 
met curling. * Een badmintonvereniging heeft een nieuwe doelgroep 
aangeboord door zich te richten op vrouwen van expats. Verenigingen 
kunnen vouchers aanvragen die zij kunnen inzetten voor bijvoorbeeld 
trainersopleidingen.  
(Wie belangstelling heeft, richt een mailtje aan penningmeester@sport-
koepelgroningen.nl) 

5. LED. De ‘verledding’ van veldverlichting is een project dat al jaren loopt 
en niet geheel volgens plan. De bedoeling van de business-case was dat 
verenigingen er financieel voordeel van zouden hebben, in ieder geval 
geen nadeel, maar daar ziet het nog niet naar uit. Voorzitter Bram vraagt 
de zaal naar ervaringen.NIC geeft aan tevreden te zijn. Helpman heeft 
een probleem met de lichtsterkte: overal is wedstrijdverlichting en met 
de app lijkt het niet te corrigeren omdat de CR-code niet algemeen ver-
plicht is. Ook bij Lycurgus is de sterkte een probleem: bij wedstrijden 
treden lichtverschillen op en als je die wilt managen wordt de wedstrijd-
code overruled. Het zou goed zijn als je de QR-code ook kunt uitzetten. 
Verder moest de vereniging een half jaar op een lamp wachten en kan er 
sinds de verledding bij windkracht 6 niet meer getraind worden.Op Kar-
dinge is bij een vergelijking van betaalde stroomtarieven gebleken dat er 
(gecorrigeerd voor trainingsintensiteit) één jaar minder is betaald aan 
stroom en vier jaar meer. Al met al kan geconstateerd worden dat het 
project nog niet soepel loopt. 

Vervolgens volgt een rondje zaal: 
Helpman vraagt naar de afronding Gelijk Speelveld. De voorzitter deelt mee 
dat er twee verenigingen met doorlopende juridisch houdbare contracten 
(Lewenborg en HFC) zijn, waarvan de contracten door de gemeente per 
einddatum zijn opgezegd, waarna de ze verenigingen instromen in het ge-
lijke speelveld. De Sportkoepel is over de gesprekken tussen deze veren-
gingen en de gemeente volledig op de hoogte gehouden en accepteert de 
uitkomst van de beraadslagingen volledig. Be Quick is een ander geval: 
hierbij kwam opeens een oud contract te voorschijn waarna er onderhande-
lingen volgden tussen gemeente en Be Quick. De uitkomst van de onder-
handelingen is door de gemeente geheim verklaard: de Sportkoepel heeft 
deze dus niet mogen inzien en kan daarom niet beoordelen of zij binnen de 
kaders van Gelijk Speelveld vallen. Het argument hiervoor was dat er nog 
onderhandelingen gaande waren met Hockeyclub Haren en openbaarma-
king van de afspraken met Be Quick hierop van invloed zou zijn. Echter, 
ook als de onderhandelingen met de hockeyclub zijn beëindigd, worden de 
afspraken met Be Quick niet openbaar. Dat voelt niet helemaal lekker. 

Omlandia heeft een bijzonder probleem: bomen zijn zo uitgegroeid dat zij 
de veldverlichting belemmeren. Vrijwilligers willen wel snoeien, maar de 
bomen vallen binnen boombeschermingsbeleid en de afdeling die daarvoor 
verantwoordelijk is, wil niet ingrijpen. Helpman heeft op de Esserberg met 
hetzelfde te kampen. 
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Lycurgus ervaart de gevolgen van slecht onderhoud aan de drainage: op 
vier van de zeven velden deugt de afwatering niet, wat ernstige gevolgen 
heeft voor wedstrijdschema’s. 
Maar niet alleen grasvelden hebben te lijden onder wateroverlast: bij ver-
schillende verenigingen zijn opbollingen ontstaan op de kunstgrasvelden. 

Rond 21.00 uur sluit de voorzitter de vergadering af na eerst Club Brothers 
te hebben bedankt voor de gastvrijheid. Hij geeft aan zeer tevreden te zijn 
over het directe contact met verenigingen en hun vragen en opmerkingen, 
nodigt de verenigingen uit voor een drankje aan de bar en wenst een ieder 
een mooi vervolg van de avond. 


